

တၢ်ကူၤစါယါဘျါ တၢ်မၤန့ၢ်အခွဲး

လၢ ပုၤန့ၢ်လီၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် ဒီး ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်

တၢ်ကူၤစါယါဘျါ န့ၣ် မ့ၢ် ဝဲးဘဲ-သ့ၣ်ထီၣ်အသး လၢ တၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤ တၢ်မၤအကျဲ လအမ့ၢ် န့ၣ်တြၢၤစကၢ နီၣ်ခိက့ၢ်ဂီၤတဂ့ၤ တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ် ဝဲၤဒ့ (DD) ဒီး ဟံၣ်ဒီး တၢ်ကရၢကရိလၢ သ့ၣ်ထီၣ်အသးဝဲ တၢ်ညိကွၢ်တၢ်ခွဲး တၢ်တီၤစၢၤမၤစၢၤ (HCBS) ပုၤဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်ဖိ တဖၣ် သ့ၣ်အီၤ လၢ တၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးယါအဂီၢ် န့ၣ်လီၤ.

စးထီၣ်လၢ လၢယူၤလံ 16သီ, 2018, ပုၤန့ၢ်လီၤမၤ တၢ်ဖိတဖၣ်, ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိလၢအဖိးသးစး ဒီး ပုၤအဂၤ တဖၣ် လၢ ပုၤန့ၢ်လီၤမၤတၢ်ဖိ/ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိ အတၢ်ယုထီၣ်န့ၣ်, ကသ့ယုထီၣ် ပုၤလၢသ့တၢ်အမံၤ ဒီး လံာ်ဖျၢၣ်ခူသ့ၣ် ဒ်သီးကန့ၢ်လီၤသ့ လၢ တၢ်ကူၤစါယါဘျါန့ၣ်လီၤ. ပုၤန့ၢ်လီၤမၤတၢ်ဖိ လၢ HCBS တၢ်ညိကွၢ်တၢ်ခွဲး တၢ်တီၤစၢၤမၤစၢၤန့ၣ် ကမ့ၢ် လၢ ကယုထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ဘၣ်ယးဒီးအဝဲသ့ၣ် လၢ အဝဲသ့ၣ် တၢ်တီၤစၢၤမၤစၢၤ ပုၤဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ် ခဲလၢာ်ခဲဆ့ န့ၣ်လီၤ.

တၢ်န့ၢ်လီၤအခွဲးဝဲအံၤ န့ၣ် ထဲ-ဖးအီၤသ့ (တသ့ ထၢန့ၢ်လီၤ မ့တမ့ၢ် ဆီတလဲ တၢ်မၤန့ၢ်မးဘၣ်) ဒီး ကထံၣ်ဘၣ် ထဲ လံာ်တၢ်မၤလိတဖၣ်လၢ ဟံၣ်ဖျါလၢလံာ်န့ၣ်လီၤ. ဝဲသးစူၤ မၤနီၣ်တၢ်လၢ အတမ့ၢ် ပုၤဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်ဖိ တဖၣ် ခဲလၢာ် လၢ သ့ၣ်အီၤ လံာ်တၢ်မၤလိသ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်တက့ၢ်. ထဲ တၢ်ဟံၣ်ဖျါဒိၣ် လံာ်တၢ်မၤလိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် လိာ်ဘၣ်ဒ်သီးကမၤနီၣ် ဖဲ တၢ်ကူၤစါယါဘျါအတီၢ်ပူၤ ဒီးကသ့မၤန့ၢ် ပုၤန့ၢ်လီၤမၤတၢ်ဖိခဲလၢာ် အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်န့ၢ်ကျဲသ့ၣ်တဖၣ်လၢ အဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်*	ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူ တၢ်ဂ့ၢ် လံာ်အဒိ	ISP တၢ်ဂ့ၢ်ထၢဖျိၣ်
တၢ်သ့ၣ်ဆၢဖးကတီၢ်လၢကထံၣ်လိာ်သးအဂီၢ် ဒီး လူပိာ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ အကျိၤ	<u>ပုၤတဂၤ တၢ်ဂ့ၢ် လံာ်အဒိ*</u>	<u>ISP တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ် (တၢ်အိၣ်ဆိးလီၢ် တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ်)</u>
တၢ်သကဲးပဝး တၢ်မၤအသးသ့ၣ်တဖၣ်	ပုၤတဂၤစုာ်စုာ် လံာ်ကဘျိုးပၤ လၢအဒိၣ်ထီၣ်	ပုၤတဂၤ တၢ်ပညိၣ် တၢ်မၤလံာ်က့*
တၢ်သကဲးပဝး တၢ်တီၢ်ကျဲၤ ဒီး လူပိာ်တၢ် အကျိၤ	<u>ပုၤတဂၤ တၢ်ဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤ တၢ်တီၢ်ကျဲၤ (ISP)*</u>	တၢ်ဆဲးကျါဆဲးကျါး လၢအပူၤဖျိုး (SComm)
<u>စ့တီၢ်ဟံ/တၢ်တီၤစၢၤမၤစၢၤ တၢ်ဟ့ၣ်အခွဲးသ့ၣ်တဖၣ်*</u>	ISP တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ*	

ရဲၣ်ကျဲၤ ဒ်သီး ကဟ့ၣ်လီၤ ပုၤသ့တၢ်ဖိအမံၤ ဒီး လံာ်ဖျၢၣ်ခူသ့ၣ်အဂီၢ်, တၢ်ကူၤစါယါဘျါ တၢ်န့ၢ်လီၤအခွဲး တၢ်ယုထီၣ် လံာ်အဒိ ဒီး ဆဲးလီၤမံၤ လၢ တၢ်ထူးထီၣ်ရၢလီၤ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ န့ၣ် ကဘၣ်မၤပဲၤ ဒီး ဆၢ အံၤဆဲၣ် ဆူ DHHS.DDTherapAccess@nebraska.gov မ့တမ့ၢ် ဆၢလံာ်ဆူး:

တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဒီး ပုၤကညီ တၢ်တီၤစၢၤမၤစၢၤ ဝဲၤကျိၤ
 နီၣ်ခိက့ၢ်ဂီၤတဂ့ၤ တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ် ဝဲၤဒ့ Attn:
 တၢ်ကူၤစါယါဘျါ တၢ်မၤန့ၢ်အခွဲး
 P.O. Box 98947
 Lincoln, NE 68509-8947

တၢ်ကူၤစါယါဘျါ န့ၣ်ထူးထီၣ် တၢ်န့ၢ်ကျဲၤ ဒ်သီးကမၤစၢၤ-ဒ်လဲၣ် ယုာ်ဒီး တၢ်ဒုးန့ၣ်အကျဲၤ လၢ အဝဲ လံာ်တၢ်မၤလိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးယါဝဲအံၤ သ့ၣ်တဖၣ် သ့ယုထီၣ် ဖဲ တၢ်ကူၤစါယါဘျါ ဝဲးဘဲဆဲး လၢ ပုၤန့ၢ်လီၤမၤသကဲးတၢ်ဖိ တဖၣ် ဒီး ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိ အဂီၢ်န့ၣ်အိၣ်ဖဲ : <https://help.therapservices.net/app/nebraska-individuals-guardians> န့ၣ်လီၤ. ဝဲးဘဲဆဲး စ့ၢ်ကီး မၤစဲဘူး လၢ တၢ်တီၤစၢၤမၤစၢၤ သ့ၣ်တဖၣ် လၢအမ့ၢ် FAQs မ့တမ့ၢ် တၢ်အိၣ်ဆိး တၢ်မၤစၢၤ ဖဲ တၢ်ကျဲၤလီၤကျဲၤဘၣ် အမံၤ လၢ အဟ့ၣ်ထီၣ် ဆူညါတၢ်ဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤ အဖိလၢ န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကူၤစါယါဘျါ လၢ အအိၣ်လၢအုထၢၣ်န့ၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဆိးလီၢ်တၢ်မၤစၢၤန့ၣ် န့ၣ်ကျဲၤ ဝဲ ပုၤသ့တၢ်ဖိ ဒ်သီး ကန့ၢ်လီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲ တၢ်န့ၢ်လီၤဆူ တၢ်ကူၤစါယါဘျါအခါ, တၢ်ဘျးစဲလိာ်သး (link) လၢ Live Help [link](#) ဖဲ တၢ်နီၣ်ဘျးသဒါ မိာ်ပုၤ အဒိၣ်ထီၣ် န့ၣ်လီၤ.

တၢ်သံကွၢ်သ့ၣ်တဖၣ် မ့ၢ်အိၣ် ဘၣ်ယးဒီး ကယုထီၣ်တၢ်န့ၢ် လီၤအခွဲးဒ်လဲၣ် န့ၣ်, ဝဲသးစူၤ ဆၢ အံၤမုာ် လၢနတၢ်သံကွၢ်သ့ၣ်တဖၣ် ဆူ DHHS.DDTherapAccess@nebraska.gov မ့တမ့ၢ် ဆဲးကျါး န တၢ်တီၤစၢၤမၤစၢၤ မ့ဒါဒိၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.

ပုၤတဂၤ တၢ်ဂ့ၢ်ယုထၢထီၣ် လံာ်အဒိ န့ၣ် သ့ န့ၣ်လီၤ ဒီဖျိလၢ နတၢ်တီၤစၢၤမၤစၢၤ မ့ဒါဒိၣ် မ့တမ့ၢ် နတၢ်တီၤစၢၤမၤစၢၤပုၤဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်ဖိန့ၣ်လီၤ.

တၢ်သံကွၢ်သ့ၣ်တဖၣ် မ့ၢ်အိၣ် ဘၣ်ယးလၢ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢ နယုထီၣ် ဖဲ တၢ်ကူၤစါယါဘျါဒီး တၢ်ဝဲန့ၣ်အိၣ် ဖဲ လံာ်တၢ်မၤလိတဖၣ် ယုာ်ဒီး an *အဖိခိၣ် န့ၣ်, ဝဲသးစူၤဆဲးကျါး န DD တၢ်တီၤစၢၤမၤစၢၤ မ့ဒါဒိၣ်န့ၣ်တက့ၢ်. တၢ်သံကွၢ်သ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်ယးဒီး တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢ လံာ်တၢ်မၤလိအဂၤ မ့ၢ်အိၣ်န့ၣ်, ဝဲသးစူၤ ဆဲးကျါး နတၢ်တီၤစၢၤမၤစၢၤ ပုၤဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်ဖိ န့ၣ်တက့ၢ်.